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Geachte mevrouw Kost, 

Hierbij ontvangt u de antwoorden op de schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de PW 
van 11 september 2013 naar aanleiding van het recente bezoek van de commissaris van de Koning 
aan Dmitrov. Het college van Gedeputeerde Staten heeft de antwoorden op deze vragen vastgesteld 
op 15 oktober 2013. 

Wij verzoeken u de statenleden in kennis te stellen van de vragen en antwoorden. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïn^rmeerd. 

Hoogachtend, 

Gedeputeerde Staten van Flevoland, 
de secretajis,, de voorzitter 

L. Verbeek mr. dis T.van der Wal 

Inlichtingen bij 

mr. E.M. Strating 
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P R O V I N C I E F L E V O L A N D 

Schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de PW over het bezoek van de commissaris 
van de Koning aan Dmitrov in september 2013, ingediend op 11 september 2013, en de 
antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 15 oktober 
2013 (HB 1537456). 

De fractie schrijft: "Mef het coalitieakkoord 2011-2015 is besloten dat de vrijblijvende 
vriendschappelijke betrekkingen met Dmitrov zullen worden beëindigd (geen kerntaak) en dat deze 
relatie in een economisch kader zal worden geplaatst". 

Kunt u aangeven welke concreet meetbare economische resultaten dat economisch 
kader sinds 2011 de burgers van Flevoland heeft opgeleverd? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord 
Het district Dmitrov, dat geldt als de voornaamste voedselproducent van de regio Moskou 
(een metropool van 20 miljoen inwoners), betrekt zaai- en pootgoed hoofdzakelijk uit 
Nederland. Gezien de plaats die Flevoland als toeleverancier inneemt, is een substantieel 
aandeel in de export van uitgangsmateriaal afkomstig uit onze regio. 

In het kader van de afbouw van het Dmitrovprogramma is de werkgroep economie in 2011 
opgeheven. Hierin hadden onder meer zitting Kamer van Koophandel en het WTC Almere. 
Niettemin is het van belang de bestaande contacten met Rusland open te houden en de 
netwerken te onderhouden, zodat snel kan worden geschakeld en ingespeeld op zich 
aandienende economische vraag en kansen. Zo'n kans is bijvoorbeeld een inkomende 
gemengde economisch-bestuurlijke delegatie, met ondernemers en bestuurders uit diverse 
Russische regio's, die dit najaar een bezoek zal brengen aan ons land. De focus van de 
missie is gericht op landbouw, vrijetijdseconomie, logistiek en distributie. De heer Gavrilov, 
districtshoofd van Dmitrov, zal aan deze missie deelnemen om een agro-toeristisch 
investeringsproject in zijn regio te promoten en handelscontacten op te doen. Onze 
inspanning is erop gericht in voorkomende gevallen het Flevolandse bedrijfsleven in positie 
te brengen en een bezoek aan onze regio te entameren. Zo hebben wij onze Russische 
partners uitgenodigd deel te nemen aan het Europe Potato event 2013 dat in 
wereldaardappelenhoofdstad Emmeloord werd gehouden. 

Het uitwisselen van economische informatie en identificeren van investeringskansen is een 
van de instrumenten om de buitenlandse investeringen en handelscontacten te bevorderen. 

Nederland geldt als een van de grootse investeerders in de Russische Federatie en is een van 
de meest belangrijke handelspartners. 

Tijdens het augustusbezoek aan Dmitrov zijn contacten gelegd met ondernemers, die 
samenwerking zoeken met Nederlandse partners. 

2. Kunt u aangeven wat dat economisch kader sinds 2011 de burgers yan Flevoland heeft 
gekost? Zo nee, waarom niet. 

Een overzicht van uitgaven in de periode 2010 (basis) en 2011- 2013 post Dmitrov: 

Jaar Budget volgens begroting Uitgaven Restant ultimo boekjaar 
2010 96.287 96.620 -/- 333 
2011 90.871 56.664 34.207 
2012 35.871 5.210 30.661 
2013 nihil 



Bij de financiële uitfasering (Collegeprogramma 2011-2015) van het Dmitrov-programma is 
besloten € 80.000 te bezuinigen èn € 10.000 toe te voegen aan de post internationaal met 
als doel contacten en netwerken te onderhouden om economische kansen te kunnen 
benutten. Economische diplomatie speelt daarbij een rol. 

3. Is na bespreking van het coalitieakkoord in de Staten, nader besloten dat de culturele 
banden met Dmitrov langzaam zullen worden afgebouwd in plaats van abrupt beëindigd. 
Zo ja, waar, wanneer en door wie is dat besloten en hoe ziet het afbouwschema er dan 
uit? Zo nee, waarom heeft het College een subsidie aan het Apollo Ensemble verstrekt 
om tijdens het bezoek van de Commissaris van de Koning op 31 augustus 2013 in 
Dimitroy een culturele manifestatie in de vorm van een workshop muziek te geven. 

Antwoord 
De intentie van het coalitieakkoord is de ondersteuning van maatschappelijke transitie (veel 
breder dan culturele banden) in Dmitrov te staken, omdat dit niet als provinciale kerntaak 
werd gezien en bovendien de financiële situatie van de provincie bezuinigingen noodzakelijk 
maakte. Besloten werd meer te focussen op economische diplomatie. 

Economische diplomatie ligt in het verlengde van goede onderlinge contacten en in het 
verleden opgebouwde goodwill te kapitaliseren in economische spin offs. Het volledig 
staken van de 'stedenband' betekent kapitaalvernietiging en verspilling van alle 
inspanningen in ti jd en geld van provincie en participerende maatschappelijk organisaties in 
het verleden. Flevoland wil zich ook op het terrein van de buitenlandse contacten een 
betrouwbare partner tonen. 

De officiële vriendschapsovereenkomst met Dmitrov werd op 7 juni 1991 ondertekend. 
In 2011 waren activiteiten geprogrammeerd om de viering van de twintigjarige 
vriendschapsband te vieren en daarmee tevens de viering van het 25-jarig bestaan van de 
provincie Flevoland extra luister bij te zetten. Mede vanwege de noodzaak tot bezuinigen 
zijn diverse geplande activiteiten gestaakt en waar nog geen verplichtingen waren 
aangegaan, teruggedraaid. Onder punt 2 is aangegeven tot welke besparing dat heeft 
geleid: 2011: € 34.207 en 2012 € 30.661. 

Het geven van acte de présence van een Flevolandse delegatie tijdens de Dag van de Stad 
(tevens de start van het bestuurlijk seizoen) bevestigt deze vriendschappelijke banden 
tussen beide gemeenschappen. Het muziekfestival Vivat Barok, dat in het teken stond van 
het officiële bilaterale jaar Nederland-Rusland, bood een goede gelegenheid hieraan op 
gepaste wijze invulling te geven en de bijzondere band met onze partnerregio te 
onderstrepen, zoals in het GS-voorstel van 9 juli 2013 werd aangegeven. 

Naar de overtuiging van het college is dit in overeenstemming met het Coalitieakkoord 
2011-2015. Met een culturele activiteit kunnen op effectieve wijze verschillen in cultuur en 
taal worden overbrugd en mensen met elkaar in contact worden gebracht. Dit is aanleiding 
geweest om de het initiatief van de cultuur ondernemers van het Apollo ensembe van harte 
te ondersteun. Zij hebben van de gelegenheid gebruik gemaakt om contacten te leggen met 
andere buitenlandse partnerregio's van Dmitrov, waaronder de Franse stad Le Kremlin -
Bicêtre. In alle bescheidenheid kan worden vastgesteld dat het Apollo ensemble zich een 
waardige culturele ambassadeur heeft getoond van Flevoland. Een aantal van de Russische 
muzikanten heeft zich opgegeven voor de Zomeracademie 2014 in Flevoland. Het afsluitend 
concert van het 'Vivat Barok' festival Flevoland en Dmitrov heeft een grote impact gehad op 
de 45 deelnemende muzikanten, het bestuur en het muziekminnende publiek. De regio 
Moskou heeft aangegeven het festival met masterclasses volgend jaar financieel te gaan 
steunen. 



Welke personen zijn op kosten van de Provincie met de Commissaris van de Koning op 
31 augustus 2013 meegereisd en waarom? 

Antwoord 
Zoals in het GS-voorstel van 9 juli 2013 werd aangegeven, heeft naast de Commissaris van 
de Koning de coördinator internationale betrekkingen deelgenomen aan het Dmitrovbezoek 
om de Commissaris bij zijn plichtplegingen van advies en bijstand te voorzien. Hij is tevens 
de belangrijkste liasion officer voor de vriendschapsband met onze partnerregio. 
De reis- en verblijfskosten bedragen voor twee personen € 1.326,07. 

5. Wat heeft dit handelsbezoekje de burgers van Flevoland totaal gekost, tenminste 
gespecificeerd naar reis- verblijf en overige kosten van ieder der deelnemers? 

Antwoord 
Factuur Russia Travel € 1.252,02 plus declaratie verblijfskosten € 74,05. 
De subsidie voor het Apollo ensemble was eerder vastgesteld op € 4.000 euro. 

Bij het bezoek stond voorop het bestendigen en onderhouden van de vriendschapsbanden 
met Dmitrov. Zonder goede contacten op bestuurlijk niveau is het in Rusland vrijwel 
onmogelijk zaken te doen. Goede bestuurlijke verbindingen tussen overheden aan beide 
zijden zijn belangrijk, omdat zij vertrouwen geven, bescherming bieden, legitimeren en 
toegang geven tot faciliteiten. Het uiteindelijke zaken doen is uiteraard aan de 
ondernemers. 


